**张顺洪**, 历史学博士、研究员,中国社会科学院世界历史研究所所长。1979 年 9 月进入武汉大学历史系学习, 获学士学位。1985 年 9 月, 赴英国伦敦大学伯克贝克学院学习, 先后获历史学硕士、博士学位。1990 年到中国社会科学院世界历史研究所工作。2009 年 6 月, 任世界历史研究所所长。主要学术方向:世界近现代史;主要研究领域:英帝国史、中英关系史。现为中国史学会副会长,亚洲世界史学会理事, 《世界历史》主编和英文刊《世界史研究》主编。

主要科研成果——著作:英文著作:British Views on China,2011 年, 2013 年, 社科出版社与英国 Paths International Ltd 出版社共同出版;《大英帝国的瓦解——英国的非殖民化与香港问题》,张顺洪等著, 1997 年;《英美新殖民主义》,张顺洪等合著, 1999 年;《西方新社会运动研究》,2015 年。

**Shunhong ZHANG**, now the Director of the Institute of World History, Chinese Academy of Social Sciences, Doctor and Professor in history; Vice President, Association of Chinese Historians, and Member of the Board of Directors, Asian Association of World Historians; Editor-in-Chief of World History (Chinese), and Editor-in-Chief of World History Studies (English).

Date of Birth: 5 February 1955. BA in the Department of History, University of Wuhan in 1983; MA and PhD in the Department of History, Birkbeck College, University of London, from 1985 to 1989. From 1990 to the present, has been working as a research member in the Institute of World History, CASS; from June 2009, as the Director of the Institute.

Main Publications: British Views on China (in English), first published by the China Social Sciences Press in 2011, then co-published by Paths International Ltd and China Social Sciences Press in 2013; The Collapse of the British Empire: British Decolonization and the Hong Kong Issue (with others), published by the Social Sciences Academic Press (China), 1997; Anglo-American Neocolonialism (with others), Social Sciences Academic Press, 1999; A Study of Western New Social Movements, (with others), published by the China Social Sciences Press in 2015.